
v9.1 

AGENCY: FBI 
RECORD NUMBER: 124-10201-10037 

RECORD SERIES: HQ 

AGENCY FILE NUMBER: 92-3182-40 

ORIGINA TOR: FBI 

JFK Assassination System 
Identification Fonn 

Agency Infonnation 

Document Information 

FROM: 
TO: 

ROEMER, WILLIAM F. JR. 
DIRECTOR, FBI 

TITLE: 

DATE: 02/0311959 
PAGES: 32 

SUBJECTS: 

DOCUMENT TYPE: 
CLASSIFICATION: 

RESTRICTIONS: 
CURRENT STATUS : 

DATE OF LAST REVIEW: 

OPENING CRITERIA: 

COMMENTS: 

GAL, INVEST, "TOP HOODLUM PROGRAM", ACT 

PAPER, TEXTUAL DOCUMENT 
Unclassified 
4 
Redact 
0211711998 

INDEFINITE 

178 

NW65994 Page 1 

Date: 6/12/201 



The Black Vault
The Black Vault is the largest online Freedom of Information Act (FOIA)
document clearinghouse in the world.  The research efforts here are
responsible for the declassification of hundreds of thousands of pages

released by the U.S. Government & Military.

Discover the Truth at: http://www.theblackvault.com

This document is made available through the declassification efforts 
and research of John Greenewald, Jr., creator of: 

http://www.theblackvault.com


- - . "') - --

- . FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION 

REPORTING OFFICE 

I 
OFFICE 0 .. ORIGIN DATE 

I 
INVESTIGATIVE PERIOD. . 

CHICAGO CHICAGO Ip.l.J·/59 12/1/58 - 1/20/59 
TITLE OF CASE ~PORT MADE BV -' 

I 
TVPEDBV 

/ 

WILLIAM F. ROEMER, JR.. 
,GUS ALEX, aka. CHARACTER OF CASE 

ANTI-RACKETEERING 

REFERENCE: Report of SA WILLIAM F. ROEMER, JR., dated 11/25/58, 
at Chicago. 

- p -

LEADS 

THE BUTTE DIVISION 

AT SUN VALLEY, IDAHO 

As noted in my airtel dated January 21, 1959, 

FBT 

ALEX and his wife intend to spend 11 days at the Sun Valley Lodge, 
Sun Valley, Idaho, commencing February 12, 1959. Butte viII 
insure complete coverage of ALEX's activities, phone calls, and 
associates while in Sun Valley. : 

SP£CIAL-"A'CIDfT-­
IN CHARGE 

t 
/. , 

DO NOT WRITE IN SPACES BELOW 

COPIES MA E. 

, ~Bureau (92-3l82) Ie ( t l'1l ~ 
- ~-Butte ".. 

REG- M 

I-Newark (Info) 
I-New York (92-955)(Info) 
2-Chicago (92-373) 

);~ -

This report is loaned to you by the FB I, and neither it nor its c~tents are to be distributed outside the a~ncy to which loan. 

6 7 MAR 16 1959 
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THE CHICAGO DIVISION 

4T CHI!C~GO 2 ILLINOIS 

Will continue to conduct investigation regarding 
the current activities and so forth of GUS:ALEX in conformance 
with Bureau 1et1;er, to New York dated 11/27/57$ entitled 
"TOP HOODLUM PROGRAM v ' ARtl

• 
I ' 

COP~ES TO OTHER OFFICES 

One copy of this report is being designated for 
Newark a:Q,d one copy f@'r New York for informational purposes, 
due to the fact that the report contains information regarding 
the tri,p to New·York and New lorkCity, taken by CG 6232-C~ 
where he sol_ici ted the ~operation of top hoodlums arid other 
prominent hood1umf;:l\in New Jersey and,New York City and because 
the re I;>U 1 ts of this soli~!ta1d.on are reported therei:Q,. . 

Informant 

CG T-1 
CG c6232-C ;, 

CG T-2 
CG 6029-S 

CG T-3 
CG 6272-C 

CG T-4 
PCI EUGENE LIEBERMAN 

CG T-5 
GEORGE E .. Q.JOHNSON, 
JR .. ,'Attorney, Bank 
Building» Clark and 

"Adams, ' Chicago 

INFORMANTS 

Agent. 

(On 16/14/58 and 11/20/58 
to SAs WILLIAM A. MEINCKE 
and ,JOSEPH G .. ,SHEA) 

~. • 1 

(On 12/12/55, to SA ~OHN J .. 
OITZINGER) , 

, , 

.,;«)n'~tl1-Y20/58 ,to SA WILLIAM ' 
Fit 'ROEMER~', JR. ) 

(On 11/21/58, to SAs VINCENT 
I..... INSERRA ap.d PAUL B.FRA~T) 

(On 12/17/58 to SA WILLIAM 
F o ROEMER, JR .. ) 

, " 

CO,VER PAGE 

.., A "" 
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Copy to: 

, Report of: 
Date: . 

File N~e~: 

o 

UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE 
,FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION 
• '.' I ' ~, : 

SA WILLI F RO~, 
, -~"f :ir9,59 '",,'" 

Bu eau 92-3182 
Chicago 92-373 

JR. Office: 
'i· 

CHICAGO 

Ti t,le : ,GU~ ALEX p aka .. 

Character: ANTI-RACKETEERING 
, " 

Synopsis: ,ALEX continues;,~~o,i"reside at 4300 Nprth M~rine 
Drive, Chicago, although he has been in New York 
City, La~ Vegas, Ne~ada, and Europe during most of 
the, period,covered by this report • .officia.ls of 
Atlas'Brewing Company, unable to'findrecords'of 
ALEX's past employment. although, il!:formation' has 

'-, been developed tnat he was a sale~11ijl.n :there ,fOr 
approxima. tely 8, y~ars ~ Sevenass,ocia tesof ALEX", 
identified. ,Informant advi~ed that in'order to 
operate a', handbook in the, Loop ofcptcago 9 a bookie 
must obtain the sanction of ALEX and 'if given" "", ., 
approval, call all Qets into a syndicate tfclea~~ng' 
hous,e" I where ALEX i3pl'its the'incc,me from' the bC):ok, 
usually 50-50.. Ihfo~~t,involved'in:4isptite with 
a subordinate of ALEX,~"iJt~'obtairi.edassista:nce 6f New 
York and ,New Je~sey hoodlums,a.ndwa,¢<able;through 
their help, to present true fa,ctsof dlsput,e to 
ALEX, with result that ALEX t s 'subordina,t~ :was dis;;" ", 
cre<l:+ ted and' informant was able to make arrangements 
with 'ALEX 'and, his top aide FRANK FERRARO, to'operate 
gambling ,houses in the first ward of Chicago, "Which 
is <J)Dtrolled for the syndicate by ALEX~Veteran 

, Chicago De'tecti ve advised that he believ~,s ALEX ' 
kidn,a,pped and probably killed ·CLEM GB.A.VER~ ITlinQis 
iState Represen:tative, in: 1953~' que ,to the fae:t, tb,at 

. . ,..! . .... I . ." .. " ... :. ,J ' 

This document contains neither recommendations nor' conclusions 
of any kind. It is th,e p,roperty of the FBI , and' is a l'i>an to your 
~genQl; it an<J./ or i ts ~ ICOn ten ts are not to be dis~ribu t,e~ol.tt~i;de 
Y9ur a;g~n,.cy 0 : 
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CG 92-373 

110, ,ASSOCIATES 

CHARL]!:S, ttCUAPPIEt~RTlJCCI 
I 

o 

CG T=18 whQ has furnished reliable in format. ion in 
the past"'advised that recently he was involved in a 'monetary 
dispute with LOU,IS toRNABENE'. He' 'st~ ted tha,t TQRNABENE wa.s 
a partner of his ,in ,a gambling operation l<~cated in the Santa. 
Fe Hotel on the corner of Polk and Dearborn, Chic~go" and that 
TORNABENE had cheated him out of a total of ,approximately 
$19,000.00. He stated that in order to arbitrate this dispute 
he went to SAM, BATTAGLIA, a high level syndicate hoodlum» who 
in turn met with a representative of GUS ALEXvs ,in order to 
settle the dispute., ,The,,~rmant stated that the representative 
of GUS ALEX Us was one ,C~ERTUCCI, w~ll known as ttCHAPPIE" 9 

who resides at_303 West 32nd Street» Chicago, Illinois. He 
state~ ~hat BERTUCCI drives a 1~54 "bf'iie Cadillac convertible, .. 
He 'also advised that BERTUCCI is ,carried on the payroll of 
the 'city of Chicago, but that he does not work for the city of 
Chicago even though he receives $100.00 a week from the ci,ty. 

,.' . . I .. ' , 

CG T-l advised that on November J.$~ 1958 9 he was 
contacted and advised to meet ,GUS AtEX and his Lieutenant, 
FRANKFERRARO'p at the Normandy Bar~ across the street from 

, City Hall g in Chicago. He' stated that he m~t ALEX, and FERRARO 
and that after advising ALEX of his .8:1.,4, in the dispui';e wfth 
TORNABENE, ALEX placed a call for TORNABENE, t9 joIn them ' 
immediately. He stated that when TORNABENE arrived at the 
Normandy Bar, he was accompanied by "CHAPPIEtt BERTUCCI, who 
staye~ outside in the car when TORNABENE came inside. 

f' .. , 

It is not,ed that CG T-2 J who 'has f~rnishedreliible 
information in the past p advised on December 1'2, 1955,' that . 
CHARLES tl CBAPP lEtt BER".I;UCCI is part owner of t~Joeyll s Tavern", 
5496 South Lake ParkgChicagoo This informant also'noted that 
BERTUCCI was a close friend of JOSEPH ,-JAMES BAGNOQ, 'former',' 
Unlawful Flight to Avo~d P~osecution - Murder.fugitive» I~O~ 
number 5920. ~ 

LOUIS BRIATTA 

CG T~39,who has'furnished reliable inforDU\:tion in 
the past 9 advised thtl.ta top lieuten~nt of ,GUS AL~f,r,':ti is L,~~,,, 

;: ;3/(1 Ii ~: .; -,' 

- 4 = 

---------------",',-',-' -'--------------________ --..J 
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GEORGE. LEIDERMAN 

" CG T~:e3 advised that during the past several 
years OJle GEORG '" IDERMAN was a 'w~ll knoWnboo;kmaker, who 

\
\LY flperated on" a la ge scale in the Loop.. He stated that in 
~ the late 1940 vs s LEIDEaMAN took a bet from a better located 

in, the South~estern portion of the Uni'tedStates.. This better 
lost and was unable to payoff LEIDERMANo ,LEIDERMAN there­
fore accepted ownership in an oil,well in Texas or Oklahoma 
~wned by, the betterQ Sev~ral months later ,the well produced 
sufficient oil to make a millionaire out of LEIDERMANo ~aterJ 
largely as a result of the Kefauver hearings, LEIDERMAN left 
the.gambling business and no.w has an'office as 188 Randolph 
where he deals inoilo' , . 

It is noted that in approximately May, 1958 9 while 
SA ROEDRwas surveilling GUS ALEX in the R~1!ll.dolpl1 Towe,rs 
barber shop~ 188 Randolph p a well ,dressed .p,entered the 
shop and was addressed by what SA ROEMER felt was Mr. LEBERMAN 
.(PH) by a bar~er. . ALEX imme'diately called to t~e. man "GEORGE 
come here".. It is believ~d this m.ust have been LEIDEBlIAN, ' 
whom the 'informant described above. ~e was app~~ximately 
50 years old, ~~119 medium-heavy build, dark haire 

On December lOp 1958, it was observed that the 
building directory at 188 Randolph listed GEORGE LEIDERMAN 
in suite 620-627 "When qu~stioned as to the association"" 
be.tween LEIDBRMAN and ALEX j informant stated t~at'heknows 
of none directly but due to LEIDERMAN°s prom.inence in the 
Loop, ce~tainly figures that he is acquainted with ALEX .. 

, I I I ' 1, 

,\p. ' 

V' ' A tMARCI V/ , 
\ ,,", CO T-l stated ,that when he was contacted in \ord~r 

to mee~ with GUS ALEX at.the Nor,mandy Bar on November 18,1958 9 
as,described more fully below u:p.der the caption "Position of, 
Gus, Alex in' ,the' Chicago C1"ime Syndicate", 'i t w"'s PAT MARCI 
who cailed the informant and set up the meeting. He stated 
that when he arrived at, the Normandy Bar, ~CI. met ,him and. 

,brought him directly to the, table of GUS ALEX and introduced 
~im to ALEX and' ~I~<~O,l . . 
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CG T='3 advised that LOUIE BRIATTA is the man 
under ALEXp who has organized the gamblers in, the Loop and 

, who keeps them in ',li~e.. He 'said tha~ under BRIATTA are 
many ,underlings who cODstal\tly visit t;be bookies to insure 
tha,t ALnus interes:ts are well 'provided for and that no 
one is 'crossing 'hi,me He id.entified' one ~ID FRASER as 
being one of these un,CI.~rling$o 

CG T~ stated that years ,agog men like, JOHN LYNCHl> 
MAL CLARKEa GEORGE LEIDERMAN and EDWARD DOBKINS were the 
"'big bookies" in' the Loop but that wi thin the ps several 
yea.rs the syndicate', has "pushed,~t: these men more and more~ 
until all of them de~ided that' it was nQt worth it anymore 
and left the business in Chicagoe NOW, he said g the gamblers 
in the Loop are allJlost en'tirely ndagos~', and very few have 
the pe~sonal integrity and good will, which the old timers 
had. :, ' 

CG T=,l advised 9 ~s previously reported p that GUS 
ALEX interceeded in 'a' disp~te b~tween ,L,OU'IS TORNABENE» 
no'torious Chicago' ~andbook opera tor and" the informant» by 
taking TQRNABENEus side in s~ttling the matter ,in fawar of 
TORNABENE 0 CG T=l stated that ALEX~s influence was sufficient 
to overcome the influence of SAM BATTAGLIA and other highly 
placed hoodlums g who sided with theinformant g probably due 
to ALEX u,s control of the 'first ward B the area which CG T=l 
stated ALEX controls for the crime syndicate in Chicagoo -The 
informant has now furnished' additional in,formation concertling 
this dispute regarding the role played -in it by ALEX» as 
follows~ 

On October 109 1958 9 CG T=l stated ,that he had 
gone out 1;0 collect a gambling debt of $6vOOOoOOaWhich was 
owed· to himself and LOUIS TORNABENE ~ The infqrmant explained 
that he had taken the bet from an. individual unknoWn to .' 
LOUIS TORNABENE.. The indivi'dual lost and&, therefore s owed 
the 'sum of $6 9 000000 to himself and LOUIS TORNABENEo The 

,informant advised that in his opinion he had been mtiscledout 
-of money honestly owed to him by TORNABENE andatherefore s ' took 
it upon himself to keep the $6 s 00QoOOand not 'turn over 
TORNABENEus share to himo The informant advised that he 
teleph:oned TORNABENE and told him that he planned 'to keep the 

.mon.eY9 as he felt tllat 'the money was due him an<ithat if 
TORN~ENE had any ideas othe'rwise s that the informantwQuld 
take the entire matter up with hoOdl~ contacts of his on the 

Ig:,:) ,8 = 
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East Coast. The informant advised tl1at he had planned 
to ~:e; a trip to the East, in order to settle the whole 
dispute; however 1 the:$6»OOOo"OO came into hishand.s before 

, he had time to makearrange.ents to go East. He advised 
, that he was positive;, that he, would be able to straighten 
the entire situation out because be recontacted his associates 
in New York and New Jel"s,ey and fel:t tha~ there was a minimum 
of risk ,inholding out ,the money on TORNABENEo 

. " , : " , ' 

Informant advised that he contacted TORNABENE 
and told him that he wou1d9+unde~ no circumstances, pay him 
any money, after which'he~ decided that he should immediately 
leave Chicago~and make the necessarY'9ontaats in Newark and 
Ne~ York ~oback up the th~eats which he had made to TORNABENEo 

On October 14» 1958» informant advised that since 
he had depart~d from Chicago~ he had been in ,daily contact 
with his wife who advised him ,that at about 1 :00 p .. m~ on , 
Saturday, October 11~ 1958» LOUIS 'IORNABENE and BENNIE BERNARD, 
notorious Chicago cartage thief, Came into their ~ocery store ' 
and asked f,o1" the informant.. The informant ,said that these 
two individuals told his wife 3 I "I want you to know that your 
husband has $6200000 of ours and we wa~t, it - if he doesnUt 
come up with it we u1l )till 'him." 'Informant advised'that it 
was LOUIS TORNABENE who made the above statements. At about 
6: 30 p .. mo on'the same day » both TORNABENE and BERNARD again 
appeared at the store and told a young male employee,; <. 

"'J~,~;If;f~~St:,~:,::z: not to open the store On Sunday. The informant 
advised that on 'SaturdaY-night hi's wife had contacted the 
Maxwell District» Chicago Police Ji)epartmentll aciVised that 
she had been threatened» and asked for a pa1ice'escort home; 
arid again in the morning to work 0 ! Informal)t' advis,ed tba t , rio 
details were ,supplied to the po1ic'e ; however a one Lietiten~nt 
OORE, who is kn.own,to the informant, apparently for friendship 
sake, cal,l~ed informantVs wife to be .escorted to and,from tbe 
s:tore. Informant advised that on Sunday l) the "12th» at about 
10~30 ,a, .. m. ~ BENNIE BERNARD appeared at the store. 'Informant 
advised that LOUIS TORNABENE never made a re~app-e~ranee at" 
the store after Saturday» the llth~ BENNIE BEIU!.u,Don Sunqay 
stated "You know if he doesn tt get that money Ul)~ no matter 
where he goes: we wive 'connections. 'We'll get him and kill 
him .. " Informant advised that on Monday, the 13th» his" wife' 
<~~i~ that ,BENNIE BERNARD again 're=appeared between 10:'30 arid" 
'rl~OO a.mo l) at which time he s,aid, nyou know the money is not 
LOUIS Y D but 'his (meaning (BENNI~BERNARD) and his partner .;., lie's < 

going to get hurt = gu~s we are with are a,ngry. ,n BERNARD said 

<= 9 -
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CG 92-373 

that he had gotten in touoh with LQU ~nd had ca1med him 
doWD, and tl1-at if the in~ormant st:raightened things out 
now everything would be okay. But if he did not,he would 
get hurt. WeUll get him.1t 

Informant 'advised' that on October 14tl~58, 
knowing ,that BiNNIE BERNARD was on federal p~obation, he made ~ 
telephone call to the United States Probation:Offiee, 
Chicago, Illinois, determined that a Probatio~ Officer by 
the name 'ofWITMORE was in charge' of BERNARDtsprobation~ 
and he told WITMORE that BENNIE BERNARD had come to his store 
on sever,al occasions, had D1ade thr.eatsto pis wife, a tteinpted 
to force the. employees to keep the store clQsed, aqd made 
threats against his person. :Informamt advised that h~' did 
not give "'ITMORI 'a11" of the details as to tnereason the 
threa ts w~l;Oe ma'de.' . . ,. 

" II, ' 

'~nfo~nt advised that<;>n Octoper. 14, 1,9p8, hi~ 
wife advised' him that a probation of,ficer by the name of 
WITMORE had a,ppeared at" thegr~cery store' during the afternoon 
of October 14, 1958, and had BENNIE BERNARD with blm. The 
proba 1;ion officer inte,rv:iewed the informant' swife in BERNARD~ s 
presence and asked i.f· 'the allega tione were tJ."ue, at which ' 
time BERNARD budded in and said, "All I saidtp her was if 

(the' informant)doesn't pay the $62~O back we're goittg t,o get 
him and he'll get hurt. tt Info,rmant advised that his wife" 
told the'prob~tion officer thl\t shefts distraught and \Vas 
in no fr~me of mind to answ~r furtherquestions.lnf~rmant 
advised that since that time, neither BERNARD ,nor TORNABENE 
appea:r;oed at the store 0 However'i the· windows in the grocery 
store were all smashed QV8J",the last,weekend. 

• I"" " 

On Novemper 6', '1958, the idbrmant' contact.edthe 
Chicago Office of, the FBI and advised"tl18,t ,he' had '"been in 
Newark contacting' .hoodlumconnections, and had also 'been to . 
,New York City,' where he contacted various' people in aneftort 
to straighten out his si tuation., He advised that he felt· ' . 
sufficii~nt pressqre had been brought to bear by the New'York 
cOJlllections a;p.d he had been told to return and m. 'barm' would 
l?e' 'done to him and tha't the, utter 'Wi~h 'OO~NA8EN~ :had been' 
settled."""" 

" ,". 

The informant supplied the :fbllo'Wing iilformation 
regarding his contacts on tlle East Goas,t/ 'uesaid that about 

- 10 ... 

't. 
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October 16, 1958,he made his first contact with one 
PETE LE BLANC in Hasb~ook Heights, New Jersey. He advised 
that dlJr~ingthe time tb.at he ritri gambling operations in 
New Jerse'y, himself, he :becameweil acqu~i:p:ted .wi th PETE 
LE BLANC, as LE I3LANC had been an ac;:tive memb~r at that' 
time 'til the Moretti, Addonis" & An'astasia Gang. He advised 
that MORETTI, ADOONIS and ANASTASIA,of ,course, are'now 
dead and that PETE LE BLANC has :taken over in that section 
of Jersey. He advised, hQwever, that LE BLANC is, in effect, 
a p0werfu,1 man in himself; however, he, no longer has any 
organizatiod'behind him due to the fact that the Bergan 
County ar~a in New Jersey is pretty well cleaned up 
regarding: gambling and numbers, due to, the extreme pressure, 
which had been brought to bear by, states AttQrneys and police 
in that aj;ea. LE BLANC advised him th~t he no longer'could 
use a telephone and he was reluctant to make eontacts with' 
other known hopdlums in the immediate area,due to the fact 
that the FBI was conducting extensive investigation and was 
apparently worrying t~em,a great d~al. Informan;t advised 
that LE BLANC told him that he would take the matt,er into 
consideration~nd that he might cOJil~ider a trip to Chicago 
to, contact the ,proper authorities and plead the informant's 

,ca"se. 'Informant advised that, after a sufficient length of 
t~me it became apparent to him that LE BLANC was gOing to 
take no action. In forman t advised that 'Ole meet with LE BLANC 
was at'the offices of' an attorney, N.' CO~ELLA, at the corner 
of Second and Summit, Lindhurst, New Je~sey." He advised 
that CORELLA had set up the meet betwe,en himself and LE BLANC. 

. I",.., ',' 

Informant advised that after it hadb~come 
apparent, to him that LE BLANC waS1 nO,t the answer to his' 
problem, he JlDved into the Newark area ~ and on a,bou1;October 
23, 1958, ,he contacted one TQNY BANANAS (~escribed as white 
male ,age 40s ,6' v, 185-90 p01Uldi;, w~ll built, ath1.etic, 
Italian), at Dot's Restaura~t, on Route 10, about l5'miles 
west of Newark~He adv~sed that 'Cthis restaurant is fre­
quented by hoodlums in ~hearea and TONY had selected it as 
a meeting place. According to theinfo,rmant,' TONY BANANAS' 
sphe're of influenqeis in NE!wark and he controls a good' 
measure of the -gambling occurri~g i,n' the area. 'He advised 
tha t TONY is well placed in the syndi,ca te and is considered 
an extremely powerful man. 

-11 -
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~he informant advised that the meet with TONY 
BANANAS had been set up for him through a friend» on~ 
AL DIVOTO» a bookie and an individ~al Who has good c9ntacts 
among bookies and hoodlums in the Newark areao H~ advised 
that AL DIVITO sells cars: in Kearny, Ne.w Jer~ey,.and 
that.he is. employed by the Chevrolet Company on Kearny 
Avenue. The infarmant ,a.dvisedthat ·thiS is the~nly 
Chevroiet dealership ,on Kearny Avenue; however, he could 
not 'recall t;l1e nameo He advised' that DIVI'l'O is not well 
placed r$garding the t0P hoodlums and iS D in effect, letting 
a rather small bookie operate at pres,ente However, due 
,to tb~ opera'tion that he now runs and those that he has 
run in' .the pas't,s he knows the right people and w~s able to 
setup a.meet with TONY B4,NANASe 

, " "; 

Informant .advised that the sum and SUbstance of 
the meeting with TONY.BANANAS Was that TONY told him 'to 
take his problem to PETE LE BLANC p who would be in a better 
position to do something for h;i.m, as ,PETE knew of his past 
reputation an.d would be in a better Pos·ition to vouch for 
the informant than he. (TONY BANANAS) would be ... TONl advised 
.that if he didn't get any satisfaction 1 however p to return 
and TONY would.see that the situation was straightened out 
in Chica,goo Informant advised that he did not want to tell 
BANANAS that PETE. LE BJ.,AXC had been contacted and had o·ffered 
very little assistance~so he dropped the matter and made 
no further effort tocon.tact BANANAS. He stated that on 
about.October 25, 1958» he contacted LOUIS, "Coca Calano 

He advised .that this meeting took pla'ce in Newark 
on 7tb Avenue near H~gh Streeto He advl.sedthat if'one 
was. facing Broad str,eet e the place would be, on the south 

· side of 7th Avenue 0 He 'advis,ed that the. place was 'a Ii t.tle 
- store which contained a TV set and several tab~esand 
.~hairsaD:d nothing· else.. H~ advised that it was a meeting 
place for hoodlums in the areao . 

The informant described LOUIS ttCoca'Cola tt as 
wh1;:ft;e a male g l~te 40s~ 175 'pounds g 5B7~5W8ft ~ well built',' 
greying brown hairs Italiano He advised thatLOUIS"Coca'Cola t1 

was c'onnected with the numbers 'and horse books iii tbe'Newark 
- areaG He stated that the above'meritioned store wasused·:::i.u.,:. 

connection with both activities g however, messages wert9 taken 
to and from the place·by runners and although there was'one 
,telephone in the place it was ~ot used for',business at allo 
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He advised that LOUIS "Coca Cola" is a powerful lieutenant 
to RICHIE ttT1}e BootH, a 70-year old hoodlum who .is one of 
the ,mos;t powerful' in,diyiduals in .numbers and horse books in 
the Newark area.. He advised that LOUIS "Coca Cola" listened 
to his story and tri,ed to find flaws in i.tp indicating that 
LOUIS ,TORNABENE might have been right in his action. Informant 
felt that LOUIS ttCo~a.Colatt did not know him or his .reputatim1 
well enoug~. to be .. in aposi tion to help him. He advised that 
LOUIS "Coca Cola" asked if he knew JOHNNY MARSHALL (MARSHALL 
CAIFANO), Chicago top 10 hoodlu,m. The informant had never 
met MARSHALL and,of course, denied that he knew him to LOUIS 
"Coca Cola"» and :that just about ended any further discussion. 

The informant then advised that he f,el t that he 
would be in a better position if he made some contacts in 
the New York City area with some top ho()dl~s that he 
knew over there and felt that he would get bett,er satisfaction. 
and make faster headway than he was in th~ Jersey areae 
Informant decided to contact one SALV~TORE ESPOSlTO~He advised 
that SALVATOREESPO~ITO is a "bean man" for N~w Yo~k.hoodlums 
and at one time had been a member of Murder Incorporated .. 
,Informant advised that he knew SALVATORE ES})()SITO personally 
"for a period of apPl"oximately l5years'after he had been' 
released from pri.son" SALVATORE ESPOSITO had served about 1,2 
years for murder.. H~ advised that' he had dealings with' . 
ESPQSrro in the past when he (informant) was closely a.ssociated 
wi th the Addonis and Moretti Gang in J ersey ~ He advised tha·t 
ESPOS'ITO works for t~e New York City hoodlums; howeve~»be 
lives in New Jersey and he advised tl1at ESPOSITO nowresfdes 
atll-43 Hoehn. .stree,t, Lodi, ~ew Jerseyvitelephone number 
Gregory 2-1663 •. He advised that he contacted SALVATORE ESPOSITO 
and his brothers TONY» in New: ,yo~k City ata little sOcial 
club which is' '8,'ctuall.y a store, fr.ont'location on:.·l02nd Street 
be'tween 2nd and 3rd Avenue. He 'advised iti,s on the north .. 
side of the.stre~tand the number is probablyl245e He advised 
that this store:is a m~~ting'place forhoodltims ill New York 
City and 1s g;:t,:i..mply an empty store which has several chairs 

. and 'tables and a television sete He advi.sed that he met 
SALVAToRE and TONY I fori the f'irst time about October 25, 1958. 
SALVATORE told him ilmnediately that he would be able to . 
straigh ten. out the si tua ti'on wi th Ii ttle diff'icul tf6 
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.During the course of conversation~ SALVATORE 
mentioned the name ,FISCHETTI as a person who was presently 
in New York, and t~e individual from whom he took orders. 
He. advised that he would get in touch with him as soon as 
the informant left and at:t;empt to get permission for himself 
and his brothe'r» TONY ESPO~ITO» to coDie to Chicago fora 
meeti'ng with TORNABENE and anyone else -TORNABENE might want 
to have present. The informant advised that SALVATORE did 
not mention the first name of FISCHETTI, but did say that 
this individual was then living in New York' Ci ty 0 Informant. 
advised that he was in no position at that time to inquire 
further irito the situation. During the· course. of the conversa­
tion" SALVATORE ESPQSITO advised that the. last time he was 
in Ch~cago,was,iI:l 1~539 in connection with a killing. The 
informant' attempted. to get the time' 'of the year that SALVATORE 
was in Chicago; however, he was unsuccessful. SALVATORE d'id 

,state, however, that he spent most of his·tiJne in the Rush 
Street area of Chicago, at that time, 'and apparently knew 
a lot of places and people in that particular area of ,Chicago. 
~ALVATORE did not eiaborate any further on the killing'which 
took place in 1953. Upon leaving, the informant was assured 
by ESPOS ITO Il that he had nothing, to ,worry, ab0uto .It wQu;I.d be 
all taken: care of: and he would ge,tin ~ouch with him again. 

" , 

He advised, that several days later, about Octob.,r 
28» 1958» he was con.tacted and ESPOSITO set up a meet for 
Maschios Rest,aurant in Lindhurst» 'New· Jersey 0 Informant 
explained that Maschios is a place which he, the informant, 
had once owned, and is a leg! timate resQurant in Lindhurs·:t 
and ,was chosen only because it was easily :li:ccessible by both, 
individuals. He advised that on about October 28,1958, TONY 
and: SALVATORE met him. at Maschios and they continued the 
discussion of the informantVs problem. At this time, the 
informant paid $1000.00 tc SALVATORE and TONY and he was told 
by SALVATORE ~nd TONY ESPOSITO that he could ~~~lup his wife 
and t~ll her no,t to werry Si.,bout a thing g , ,that nobody. would 
be· around the grocery store and that·· the· ma tt.r had been 
completely taken care of. At tbistime SALVATORE scheduled 
another meet for SundaYD November 29 1958 0 

At this timeg the informant again metthe above 
individuals at Maschiosp at which time he was advised by 
them that he now had a partner and advised-that SALVATORE 
and TONY ESPOSITO were to get an additionlt.l·$2000.00 if the 
matter had been completely cleared up and that the i~formant 
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to expect no more trouble ,under any circumstances from 
either ,LOUIS TORNABENE or ~ny of his associ~tes. Informant 
advised that he'sfil.idno deal to this propositiong but 
advised that SALVATORE and TONY ESPOSITO would get the $2000 0 00 
when they came,to Ch1cII.go,and entered into a conversation with 
LOUIS TORNABENE and his associates. Informant advised that 
at the end of this meet~ng he had been comple~ely satisfied 
that TONY and SALVATORE ESPOSIT() would get the $2000 0 00 0 

I~formant advised that the ESPOSITOs said that they were 
agreeable to' this and that' they would come and straighten out 
the 'situation some time before the Christmas holidays 0 

The informant advised that under the circumstances g 

of coursep he would be immediately suspicious of a shake=down 
by the ESPOSITOs p howevar p he advised he has known them for 
many years p has had dealings with them in the past p and has 
found that they were extremely reliable in anything they said 
and felt they were inlll@ position :to go sour on him or attempt 
to shake hi~ downo Informant advised that he f.lt positive 
that 'nothing more would come of any trouble with the TORWABENEs. 

Informant advised thll.t since the windows in his 
grocery store were broken on October 179 1958 g th$re has been 
nothre~ts 9f viQlence or, any movements made toward his property 
01" any' member of his fam11yo Informant advi,sed that he has 
b,een back in Chicago for several days and has 9 in effect 9 

notified LOUIS TORNABENE of the fact that he'is back and where 
he could be located and also indicates th~t he considers the 
matter of $6200 0 00 clOlsed. 

The informant ~dvised that regarding the New~York 
Ci,ty si tuation p the cj, ty iff running, good o~' horse books and 
that the payoff is $1800 per month per telephone to the New 
York City policeo He advised that the situation regarding horse 
books in New York City and in other parts of the East is 
different from Chicago g in that the syndicate heodlums do not 
exer~ the pressure upon it that they do in Chicago p and they 
take far less from the bookie til.keo He advised tnat the main 
occupation on the part of a bookie as far as his expenses are 
concerned is the $1800 0 00 pel" month per phone that he must 
pay to the lawo 

CG T-l stated tllat he was con:ttt.cted'on November 18 p 

1958 9 by PAT MARCI p whoc~11ed the informant at his place 
of business and said thath8 wanted to set up a ,meeting 
between the inform~nt and GUS ALEX at the Normandy B~r9 vicinity 
of 100 North Li. Salle Street. ' 

, 
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The inform~nt advised that he arrived at the 
Normandy Bal" and .eocktail' Lounge g 5:00· on:November 18 p 1958. 
He :advised th~t PAT MARC I brought him directly to the table 
of GUS ALEX ~nd introduced him to ALEX and an individual 
that was with GUS ALEX p who was introduced to him only as 
FRANKp but whom he le~rned later was FRANK FERRARO. 

The informant ~dwised that after MARCI made the 
introductions g MARCI went to fl.Dother t~ble and did not 
p~rticip~te in any of the following conversation. 

The informant advised that theindividual g 

introduced to him as FRANKo began the conversation and 
indicated that.he had gotten a call from some people in 

. New York. FRANK advised the informant that he knew all of 
the details pertaining to the informantQ s diffic~lt1 and dispute 
with LOUIS TORNABENE. Further g FRANK wanted the informant to 
reiterate the entire facts to GUS ALEX and himself..The 
informant advised that he went into complete detail regarding 
the entire dispute whereupon ALEX asked ·him if he wanted to 
face LOUIS TORNABENE with his story'and his accusations •. The 
info:l!:'lllant advised that of course he would g whereupon GUS ALEX 
placed a call for TORNABENE to join them immediately 0 .' 

The info~~nt advised that TORNABENE arrived about 
fifteen or twenty minu.tes l~ter and was driven ~ the Normandy 
Bar and Cocktail Lounge by CHAPPlE BERTUCCI. The informant .. 

) advised that CHAPPIE.BERTUCCI $tayed outside in the car while 
LOUIS joined them in conversation. 

GUS ALEX and FRANK FERRARO aggressively and minutely 
questioned LOVIS TORNABENE regarding the p~rticulars of .. the 
gambling dispUllte with the informant. The inf,ormant advised 
that TORNABENE was unable to give coherent answers D did nothava 
the facts and figures in his mind land was obviously lying g 

whereupon ALEX became furious g cal1ed.TORNABENEa "degenerate 
gambler" and st$.ted emphaticll.lly TORNABENE had never had the 
sanction. of the outfit regarding his oWD.personal gambling. 
The informant explfli1ined that what ALEX mesllt was that although 
TORNABENE had sanction of the outfit to run a bo~k he had not 
been permitted to gamble/on his own •. The informant gathered 
from the dispute betwe~n TORNABENE and GUS ALEX g that this was 
not, ;tile first time tha,t TORNABENE had gotten· himself into 

trouble with'~X in·connectionwithhis own personal gambling. 
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The informant advised that while ALEX was still 
questioning TORNABENE, .FRANK FERRARO left to interview 
CHAPPlE, who was still in the car. When FRANK returned, 
he made it obvious tllatfrom his int.erview with CHAPPlE, 
CHAPPlE was unable to come up with straight aDswers regarding 
the entire affair and both FRANK and. ALEX became furious 
with TORNABENE. The info~ant advised that the entire dispute 
was settled in favor of ~imself and that ALEX was apologetic 
aboutthe treatment he had received from TORNABENE •. At the 
end of the dispute ALEX turned to TORNABENE and' ·said "Now 
you v re responsible fore the informant 0 s) safety" • . TORNABENE 
turned and professed not to know what ALEX was talking about 
whereby ALEX clarified himself by saying that he knew TORNABENE 
had hired someone to kill the informant and now he better 
hire s,omeone to protect p,im because if anything happens ,to 
him it would be his, TORNABENE's, end. 

The informant advised that GUS ALEX specifically 
inquired about any phy~lcal damage that had).appened tq the 
informant's store asa result of the dispute with TORNABENE, 
wh~reupon the informant told him about the broken windows and 
the malicious spattering of paint, aDdeD forth. ALEX said, 
nThatOe BENNIE BERNARDvs work, he has been doing that for 
years. ft 'The informant said that ALEX was extr-emely bitter 
towards BENNIE BERNARD and he said he would take care of ~ENNIE 
himself. The informant advised that he wa~ very surprised at 
ALEXos attitude toward BENNIE BERNARD and that ALEX said that 
BE~IE' BERNARD would not be all~wed in the Loop in the future. 

The inf'Ormant advised that during ALEX and FRANKvs 
intervi~w9 LOUIS TORNABENE was badly shaken and left in a 
highly nervous condition. ALEX also got'LOUIS TORNABENE to 
a4mi t that he had actually threatened ;tbe informant's ll,f$ 
and was seriously admoni~hed for it. ALEX called.TORNABENE 
a liar and after he left advised the informant that TORNABENE 
had been a good'man for him Until he s.tarted fooling around 
wi th the horses 9 . himself. ,The informant advised tpat the 
entire matter had been settled ~n the informant's favor and 
GUS ALEX told him, the informant, that he had been very highly 
recommended by New York people. ,ALEX was also quite interested· 
in the informantVs gambling situation in Chiqago and asked 
how many phones he had alld if they were operatingo The informant 
advised that he had several phones and an apartment location and 
was ready to operate, however, he had been holding tbe, entire. 
operation at a standstill until the above dispute was settledo 
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ALEX expressed a great interest in the det~ils in,which 
the informant had' set up his operat;lon and told the informant 
to keep everything down for the mom~nt and that he g ALEX g 

would see him again in regard to th~ gambling operationo 
, i ' 

i 
The informant advised tha~ after TORNABENE bad 

left ALEX was talking freely about his· displeasure with 
TORNABENE and sil.id "that he might takeEWerything away from 
him"~ The inf<»m~nt_advised that tqe entire meeting took 
~pproximately two and one=balf hour~ and that he went home 
from the Normandy about 7:30 in the$Vening. 

The informant advised that he called SALVATORE 
ESPOSITO ~t Lodi p New Jerseys the following morningp 
Wednesdays November 19 9 1958 9 and told SALVATORE the outcome 
of the meeting anq all the particulars as to what had 
~ranspiredo ESPOSITO gave his apprqval and t~ld the informa~t 

'n,to be sure and not give them a nickel p it was all taken carEf 
of by them". SALVATORE advised that he and TONY ESPOSITO 
~would still come to Chicago sometime in the neal" future and 
the informant also agreed to send an addi.tional $1000 0 00 to 
SALVATORE within a week fer the servicE/s'which they and their 
two friends in New York. had performed in connection with this 
dispute 0' The informant advised th~t SALVATORE and TONY ESPOSITO 
would probably simply come to Chicago to make, contact with 
the individuals resPQnsible for the mediation of the above 
dispute and perhaps handle some other personal business. The 
informant advised that his own dispute wait 'now, over and that 
he did not expect the ESPOSITOs to take any action regarding 
it and he felt that they. had performed their function as he ,/ 
had e~ectedo/ 

On November 26 p 1958 9 CG T-l 3i.dvised that at about· 
7:4~ PoMo v on November 25 9 1958 9 he received a tel~ph<;>ne call 
in Chicago from SALVATORE ESPOSITO. SALVATORE advise'd -that 
he had flown into Chicago and wanted to se,e the informant' and' 
have supper at the Singapore. SALVATORE ESPOSITO said. that ·he 
and hi.s brother s '])()MINIC 9 had driven frpm New Jersey:and were 
staying at the Croydan Hot~l in Chicago. The informant advised. 
,that he met SALVATORE and DOMINIC at th~ Singapore where they 
·had dinner and nothing o~ a business nature was di$cussedo 
The informant advised that after dinner he drove them' to the· 
!Croydan Hotel where they were already registered in Room 1009. 

i 
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The informant advised that he went up to 
the room with SALVATORE and DOMINIC where SALVATORE and 
DOMINIC told him that they wanted to collect $5000.00. 

'The informant advised that SALVATORE and DOMINIC tried to 
explain to hil1lthat the $6200~00 which the informant took 
prior to his trip did not belong to LOUIS TORNABENE and 
that they had come out to collect $~OOO.OO and turn it over 
to its rightful owner. They said they wanted $2500000 that 
day and $,2500.00 within a week. The informant advised that 
OOMHUC alld SALVATORE knew ~bout th,e meeting which he had 
had with GUS, ALEX. DOMINIC and SALVATORE confirmed the 
fac~ that ALEX was very displeased with' TORNABENE's :action. 
The informant advised that neither'DOMINICDOr SALVATORE 
would tell him to whom the $5000.00 was to be paid and he~ 
the informantp took the attitude that DOMINIC and SALVATORE 
were simply ,trying to shake him down for ,$5000.00 and promptly 
told DOMINIC and SALVATORE that he would'not come up with 

, , 
the money under any circumstances unless he knew to whom it 
WaS going. 

The informant advised that he could not understand 
at that time the reversal in SALVATOREv s and DOMINIC~s 
attitude toward the dispute. The informant advised that if 
SALVATORE and ,DOMINIC were not attempting to extort $,5000.00 
fr0m him» then GUS ALEX must bebehihd the pressure somewhere. 
The informant advised that he left the Oroydan Hotel after 
promising to meet DOMINIC and SALVATORE at th9'hotel at'l:OO 
P.M. the following ~ay for further dis'~ussion~ ,The informant 
advised that he planned to tell DOMINIC and SALVATORE that 
under no circumstances would he come' up with any money and 
they could do as they please about it. 

The informant was seen enter,ing at 11: 36 A.M. and 
leaving at 12:05 P.M., While t,he informant was in the' 
hotel, a 1954 or 1955 ~on~claire Mercury» white and red sedan~ 
was noted in the parking lot adjacent to the Croydan Hotel. 
The license number was noted as 1958, ~ew Jersey BJ6634. At 
12:10 P.M. the radio m.essage was received tl\at the informant 
was calling regarding the meet. At l2~13 P.M. telephonic 
contact was ma4~with the informant at which time he explained 
that DOMINIC and SALVATORE were waiting f~r ,him in the lobby 
of the Croydan Hotel and that they seemed to be in a great deal 
of a hurry 'and wanted to get back to New Jersey for Thanksgiving. 
They explained that they were leaving 'imm,ediately.. They "told 
him that they would relay the message that the informant was not 
gOing to pay the money to theircon,:tacts and tqa t they would 

" 
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be back to see him ag~in in Chicago.. They instructed the 
in;formant to call SALVATORE the following Sunday in New 
Jersey.. The informant' advised that neither SAL,VATORE nor 
DOMiNIC made very little more reference to the ,$5000.00$ 
saying ,naIl right so you haven't got it~ we'll straighten 
it out later".. He advised that with that he left. 

On Qecember 29 1958 9 the informant was again 
contacted at which time he advised that he had received a 
telephone call Sunday, N,ovember 30, 1958 9 from ,SALVATORE 
ESPOSITO, indicating that he would fly out to Chicago the 
following Monday or Tuesqay. The informant advised" tha t on 
Tuesday, December 2, 1958 9 SALVATORE ESPOSITO again called 
and said that DOMINIC, his-bro'ther,and one other individual 
would be out to see him the 'same day. SALVATORE said they 
were flying to Chicago via American Airlines, Flight 737, 
arriving from Idelwild Airportp ~ew York, at Chicago, at 3:05 
PoM., December 2, 1958. The informant was instructed to 
meet the plane .. 

On December3 i 1958, ~he informant advised that 
hemet the above a-irplane which landed at Midway Airportp 
Chicago, at 3,~10 P.M., December 2, 1958. 'He advi,sed that 
DOMINIC ESPOSITO was accompanied by one ANTONIO (TONYY TROMBINA. 
The iafermant ~advised that he dro,ve DOMINIC ESPOSITO and TONY 
TROMBINA directly to his, the informantVs p 'Place of business,~ , 
where TR9MBINA sai4 he wanted to u.se the 'phone ,to get in touch 
with GUS ALEX immediately. Upon arrival at the $tore,the 
informant' advised that TROMBINA told him to get in touch with 
GUS ALEX right away.' 

The iAformant said that he was going to call PAT 
MARC I , who would s~t up a ~eetfor ,ALEX with TROMBINA~TROMBINA 
inquired as to who MARCI was and when the ,informant explained, 
TROMBINA showed some surprise that a politician 'WOUld be the 
one to set up a meet but the informant explained that that was 
tqeway it ,was done and he cou14 not set up a meet in any other 
way. 'l.'ROMBINA then ,told the informant to'call,MARCI, which he 
dido The informant advised that he cal~ed MARCI and explained 
that he wanted to see ALEX. MARCI indicated that, ALEX wou.ld 
be hard to reach and probably would be tinavailable:for a meet 
but. said he would call back in a f,e:w minutes .. 
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The informant advised that MARCI called back 
from the Normandy Lounge and at this time TROMBINA grabbed 
the ter~phone and began talking to MARC I'':: in .:·Italian~ The 
informant advised that the only th,ing' he could overhear was 
that TROMBINA intrqduced himself on th~ phone, spelling out 
his name and saying that he was. sent by' TOTO orTATA from 
New York, a good friend of h:Ls. Within:a few minutes the 
telephone rang again a.q.d the informant was pretty sure that 
FRANK FERRARO wason the telephone and after TROMBINA talked 
t<?'him for a few' minute~a meet was ~de to see. GUS ALEX . 
in about fifteen minutes at the Normandy Lounge. The informant 
adyised that th~y l~ft about 4:30P.M:. by cab and drove 
direc;t'ly to the NQ~ndy Lounge. ' 

When th.ey'arr~ved the informant advised that he 
saw DE ARCO, PAT MARCI, ~NI{ FE~O and someOl)e whom he 
did riot know, occupying ata,ble'at the .No11J13,ndy Lounge. The 
informant explained t1;lat DE ARCO and apparently ALEX have. 
a booth in this lounge which they always use and receive 
telephone messages on a yellow telepho~e in this booth. The 
informant' explained that FRANK FERRARO introduced himself to 
TRODINA. He a:plained that FRANK FERRARO and TROMBINA then 
went to anothe1r table and engaged in some conversation. He 
and ESPOSITO were kept separate. He advised that. in a few 
minutes GUS ALEX entered and jained the conversation with 
FE~ and TROMBINA. He a4v!~ed that in about twenty minutes 
they sent for DOMINIC ESPOSITO, who also joined the conversation. 
The in~ormant advised that he was kept to.o far away to hear 
any of the conversation. The informant advised that in about 
an hour they sent for him and GUS ALEX dominated the following 
conversation: 

ALEX explained that the informant owed $5000~OO 
but did not make it clear at this point to whom the money was 
to be paid, however, indicated that it was either t6ALEX 
or FERRARO. ALEX·did not seem to press for the-money and'told 
the informant 'lie would have plenty of time to get it up and . 
tentatively set one year from that day to come up with the 
money. 

The informant s~id that he seemed to get mad and 
ALEX bawled him out in no uncertain terms starting off by 
sayiI),g, "How long have you been in Chicago?" Tlieinformant 
replied and ALEX said, ~'Men with your experience and being 
in Chicago, ,you should know -that no one operates in that district 
without my OKtf.At this point ALEX, explained that the $5000.00 
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which they were talking about did not have any particular 
significance in the dispute that the informant'had had 
with LdUIS TORNABENE. 

ALEX told the informant,that the $6200.00 
which be todk did not belong to the informant entirely 
indicating that some of that money~ if it had gone 
through the proper channels and had not been stopped by 

; the informant, would have ·gone to TORNABENE and then part 
of the money to GUS ALEX. 

,ALEX explained then that the informant had 
done right by going to New York in an effort to reach 
well placed people to straighten out his dispute with 
TORNABENE, however p he made a mistake by taking the $6200.00 
first. ALEX then said that in this instance D as:far as he 
is concerned, the $ 5000.00 was not the important thing a,s 
he certainly was in'no need of money but said that the 
principle of the thing was involved an~ indicated that the 
$5000,,00 payment would be simply a payment to ALEX and FERRARO 
to allow th~ informant to cpera te ,gambling interests in the 
district which 1b.ey control.. \' 

Then ALEX became very interesteq in the book 
set up which th~' informant had, inqui~ing as to how many 
phones he had, customers~ and so forth. ALEX then said 
that he would see to it ~hat the informant could oper~te 
and that t'we will send some people over" 0 

At the conclusion of the meeting the informant 
advised that everyone was on friendly ,terms and ALEX said 
that he would set the informant up and not to hurry about 
the $5000.00. ALEX said he would see to it that he would 
make plenty of money and that the $5000.00 owed to 'ALEX would 
be, in ,effect, insignificant. 

The infOrmant advised that they did not discuss 
any particulars as to how the money was to be paid, in what 
amounts, or when g however~ there was no doubt left in his mind 
that either FERRARO or ALEX would receive the payments. ,The 
informant advised that·the remainder of the meeting was on 

_ friendly terms and that the meeting broke up about 6 :4S P.MG 
when the informant wen thome.. -
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The informant advised that about 12:30 A.Mo 
on December'3 p 1958 g be.got a telephone call at his home 
from DOMINIC ESPOSIT0 9 who said t,hat he wanted to see the 
informant the fdlowing day at 9:00 at his hotel room at 
the St.· Claire Hotel B, 160 East Ohio, street. 'Ple informant 
inquired as to how be would kn(i)w what room togo to and 
ESPOSITO said that he was :there under an assumed name but 
had forgotten how he had pronounced or spelled the assumed 
name. The informant said that the best DOMINIC could was 
that it' sounded ,l,ike SPELLO~ Then DOMINIC said~ "9h, the 
hell with the name, just come ~p to~uite 20E". The informant 
advised that he made the meet at which time TROMBINA and 
ESPOSITO said tha,t there would be no mor,e heat and GUS ~ 
:had set him up in business and that they. had provided the 
informant wi t,h an excellent standing in the syndicate in 
Chicago.. They rei tera,ted the fact that GUS ALEX would set 
the informant up and he~ the informant, would have one fine 
operatioDo They advised the informant that they were gOing 
to see ALEX and FERRARO that morning before leaving again for 
New York ~nd New Jersey.' DOMINIC ESPOSITO told the informant 
that now he has a partner in Chicago, GUS ALEX3 and that he~ 
DOMINIC, is also a partner in New Jersey and that the informant 
is to contact DOMINIC by telephone and report the progress of 
his booking enterprise. 

Tbe informant said that he put little credence 
in the fact that OOMINICESPOSI'l'O tried to cut in as a 
partner and said that he simply h~ored ESPOSITO at the time 
knowing full well that once he got going DOMINIC ESPOSITO would 
receive nothing from any ~peration which he wasrunnilig.'The 
informant advised that as things turned out DOMINIC realized 
that he had made the informant look powerful in the eyes of 
ALEX and that he~ the informant, now was apparently going to 
get a real good deal $ which ESPOSITO wan,ted to cut himself 
in on. ' 

Information has previously been reported» showing 
that GUS ALEX is the syndicate leader, who controls·the Policy 
Racket' on the' south side of Chicago. Information has also 
b~en developed through CG T~3 that ALEX J,.s syndicate leader 
of the Loop but has no interests 00 the south side.. This 
informant stated that he knows reliably that RALPH PIERCE 
controlled the south Side for the syndicate. Thisseemingly 
conflicting information appeared 'irreconcilable until the 
following ~nformation was developed: 
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CG T-4, who has furnished relj:able infqrmation 
in the past, advised 'that he be~ame involved in a dispute 
concerning LENNY PATRICK, Chicago top hoodlum. He stated 
that PATRICK was invoived in asbakedown and that he went 

'to Lieutenant ENRIGHT~ Acting Captain, 25th Police District, 
in Chicago, in order to ,have ENRIGHT force PATRICK to cease 
anddesistfrf:.'his shakedown. Lieutenant ENRIGHT informed 
the informant that he was unabl,e to .. do anything about the 
situation because PATRICI{, is connected wi th .PQ1'icy' in . 
the 25th nistrictand because ~olicy is controlled in the 
Loop. Lieutenant ENRIGHT stated that if PATRICK was operating 
a book in the 25thV Distt-ict,'Lieutenant ENRJ;GHT could tell 
him to stop his shakedown or threaten to close the book, but 
since the Policy', being operated in the Loop, ~as not being 
controlled from Lieutenant ENRIGHT's district,,~NRIGHT was, 
therefore, powerless to stop the shake.down even though the 
,shakedown. was occurring in :the 25th' ~istrict. 

In view of the abovp information furnished by 
OG T-4, it would appear since ~ controls the Loop and 
policy is contro]ed from the Loop, that ALEX does,in fact, 
oversee the policy racket for the syndicate as has been 
previously reported. 

2. Possible Involvement of 
ALEX in Gang Crime in 
Chicago 

Sergeant CHARLES FITZGERALD, Chief of Detectives, 
Chicago Police Department, advised SA LEN~Ao WOLF, on 
December '3, 1~58, that.several ~tate<Representatives are paid 
$30,000.00 per year to vote as they are told by the .syndicate 
in the Illinois State Legislature. He stated that these 
legislat~rsc. have become popularly known as the "West Side) 
Blo¢"·. Sergeant FITZGERALD stated that he received information 
from what he considers' to be a reliable authority, who is in 
a position to know that "CLEM GRAVER, who was a member of the 
Illinois State Legislature, and who was kidnapped in 1953, 
was killed because he was a member of thetlWest Side Blo~"" 
and' therefore 01). the payroll of the syndic ate and because he 
refused to voxe the way be was instructed by the syndicate. 
Sergeant,FITZGERALD stated that his informant advised that GUS 
ALEX was the triggerman for the syndicate! who disposed of 
GRAVER. 

- 24 -
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The; following informants are furnishing current 
information regarding ALEX: 

CG 5973~C 
CG 6232~C 
CG 6272-C 

\ , 
The following infornlants have furnished recent 

information concerning ALEX, but have not furnished any 
information during the period covered by instant report: 

, I 

CG 6215-C 
CG 6241~C 

The following Potential Criminal Informants are 
furlishing current information concerning ALEX: ' 

TURA FOLTZ 
RAy LONGTREE 
PAUL RAFFLES 

In addition to the above, Sergeant MICHAEL A. 
SERRITELLA of Evergreen Park, Illinois,~Police D~partment, 
who enjoys a certain amount of ALEX's confidence, having 
grownup in ALEX's old neighborhood contemporaneously with 
him, is contacted regularly. He-~ow resides two blocks from 
ALEX's mother's residence in Evergreen Park. Also, Mr. and 
Mrs. JOSEPH VINCENT, who reside across the street from 'ALEX IS 

mother 'and brother, al'e contacted regularly. It is noted that 
ALEX receiV'es his mail at his mother's address and visits 
there often. 

In order to aid in the determination of a possible 
move on the part of ALEX and his wife, arrangements have-been 
perfected with BENJAMIN LEVIN, Superintendent of the Lake 
View Post Office, which covers ALEX's residence at ,4300 North 
Marine Drive, Chicago. Mr. LEVIN, who, was last co~tacted 
on October 13, 1958, advised that he will immediately contact 
this office in the event he receives a removal notice from 
either ALEX or his'wife, MARIANNE RYAN. It is noted that it 
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is not fe,l t l~ikely that ALEX would request a removal notice ~ 
but it is felt extremely likely t,hat <MARIANNE RYAN, due to 
her career as a professional model, would be most desirous 
of f~rnishing a forWarding address to the Post Office. 

It is noted that CG 6272-0, who has furnished 
reliable information in the past regarding ALEX, whom he 
has known ~or approximately 20 years', was developed -from an 
initial approach regarding ALEX, last summero He has now 
quljtlifie,d as a criminal in;for~nt by furnishi~ginformation 
of interest regarding practically all Chicago top hoodlums 
plus information ooncerningmany other prominent Chicago 
hoodlums and six top hoodlu;tD.S qf o,ther offices. ' 

Attention is drawn tb'the inf9rmation set out 
in the detaJls of this report u:nder the caption "Criminal 

, ~cti vi ties" and subcaption "Pestion of Gus Al,ex in Chicago 
Crim,e Syndicatetl » whereiIj information obta~ned from, ,00 6232-C 
(T-I) 1s set out. 

Inyestigation conducteq by the Newarlt Office 
verifi~d the existence of the places referred to in N~w Jersey 
by the informant and the existence of hoodlums in New Jersey 

- who wer~ co~tacted by the informant during his successful 
attempts to influence them to intercede for him with GUS ALEX 
in Chicago. As a matter of int~rest the Newark Office determined 
that "TONY BANANAS" is identical with ANTONIO ROCCO CAPONIGRO 9 

~ewark top hoodlum and that LOU,IS ttCoca: Cola" $ is probably 
identical with LOUIS DE BENEDETTO, an associate of RUGGERIO 
BOIARDO, also known as'''RICHIE the Boot"~ a former Newark 
top hoodlum. 

The Newark Office also determined that other hoodlums 
contacted by the inf9rmant wer~ well known New Jersey hoodlums. 
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